
Liebe Kittseerinnen und Kittseer,

Seit der Gründung der Liste Kittsee im Jahr 2012 
sind wir in der Gemeindepolitik vertreten und 
haben uns als Fraktion in der Gemeinde Kittsee 
etabliert. Wir sind ein Zusammenschluss von 
Menschen verschiedener gesellschaftlicher 
Strömungen mit unterschiedlichen Hintergründen 
und Anschauungen – eine Herausforderung 
und gleichzeitig Bereicherung auf allen Ebenen. 
Uns ist wichtig das große Ganze zu sehen und 
durch lösungsorientiertes Denken und Handeln 
die Gemeinde Kittsee, langfristig interessant als 
Wohn- und Lebensmittelpunkt, zu verwalten und 
gestalten.  Populistische Aktionen sowie politische 
Entscheidungen zu Gunsten einzelner Gruppen/
Interessenten lehnen wir ab.

Der Bürgermeisterkandidat David Valentin hat sich 
während der letzten Wahlperiode in seiner Funktion 
als Vorsitzender der Liste Kittsee nach bestem 
Wissen und Gewissen im Gemeindevorstand mit 
den anstehenden Themen auseinandergesetzt 
sowie in Zusammenarbeit mit allen Fraktionen 
Ideen weiterentwickelt und Vorschläge präsentiert. 
Die LiKi Gemeinderäte,  Alois Lingitz, Sascha 
Moik und Adriána Patáková haben im Sinne der 
Allgemeinheit bei Projekten mitgewirkt und sich im 
Gemeinderat mit kritischer, jedoch konstruktiver 
Stimme eingebracht. 

Wir bedanken uns bei Ihnen/euch für das 
Vertrauen, die Unterstützung, die Anregungen, 
die Kritik und die Auseinandersetzung während 
der letzten 10 Jahre und freuen uns auf eine gute 
Zusammenarbeit in Zukunft! 
Ihre/Eure Liste Kittsee

Es gibt viel zu tun in und für Kittsee – folgende 
Geschehnisse sind nur ein Auszug von vielen 
Punkten der letzten fünf Jahre in der Gemeinde 
Kittsee, die wir aufgrund der Relevanz aufzeigen 
wollen:

• Eines der ersten großen Anliegen des 2017 
gewählten Bürgermeisters war es den geplanten 
Schulzubau (dieser wurde bereits ein Jahr vor seinem 
Amtsantritt mit den Stimmen der LiKi und der SPÖ 
beschlossen) mit der Begründung „Ich brauche das 
Geld für andere Dinge“, zu stoppen.
Es wurden provisorische (Musik-) Schulklassen errichtet 
und der Turnsaal um das Notwendigste erweitert, um 
den damaligen Schülerüberschuss unterzubringen. 
Warum die SPÖ-Fraktion dem nichts entgegensetzte, 
ist uns bis heute ein Rätsel.
Vier Jahre später stehen wir erneut vor Platzmangel 
in der Schule und die nächsten „provisorischen“ Ideen 
sind schon im Anrollen.
Die Liste Kittsee forderte und fordert noch immer, 
die ursprünglichen Pläne für das Schulzentrum 
umzusetzen.

• Die Wiederbelebung der Schlossräume ist uns 
seit längerem ein Anliegen. Durch die vorübergehende 
Verlegung des Gemeindeamtes ins Schloss, 
ist eine schnelle Nutzung gegeben und für die 
Modernisierung der Verwaltung ein neuer Schritt 
getan. Die Umwandlung der zum Großteil verwaisten 
Räumlichkeiten zu einem Kultur- und Seminarzentrum 
ist dadurch erst möglich.
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• Ein weiterer Rückschlag war der ebenfalls von 
allen anderen Fraktionen abgelehnte Vorschlag zur 
Neuordnung der Hortbeiträge.
Die LiKi forderte eine soziale Staffelung anstelle 
einer pauschalen Erhöhung, um vor allem finanziell 
schwächere Familien und Alleinerziehende zu 
entlasten und schlug eine stunden- oder blockweise 
Abrechnung vor, um Berufstätigen eine gewisse 
Flexibilität zu ermöglichen.
Beide Vorschläge wurden in Zusammenarbeit mit 
Betroffenen der LiKi ausgearbeitet, leider schenkte 
man uns kein Gehör.

• Der von GV David Valentin mitverhandelte 
Pachtvertrag mit der B-Süd Gemeinnützige 
WohnungsGesmbH, um ein großes Grundstück 
im hinteren Bereich des Schulzentrums für 
Jugendliche sinnvoll zu gestalten, wurde leider sehr 
schnell vernachlässigt.
Die von der LiKi geforderte Umwidmung des 
Grundstücks von Grünfläche Gärtnerei zu einer 
Freizeitfläche wurde von allen anderen Fraktionen 
abgelehnt, dadurch ist derzeit eine zeitgemäße Nutzung 
nicht möglich.
Stattdessen wurde versucht mit minimalen Mitteln 
eine Freizeitwiese zu „gestalten“, dies ist leider 
fehlgeschlagen!

• Immer wieder geforderte Maßnahmen zur 
Verkehrssicherheit sowie notwendige 
Asphaltierungsarbeiten wurden eher schlecht als 
recht von der Gemeinde- sowie Landesverwaltung 
umgesetzt. Für eine Querung auf der Eisenstädter 
Straße wurde zwar eine Verkehrszählung beauftragt, 
auch die Bereitschaft des Landes war vorhanden, 
jedoch wurde laut Landesverantwortlichen das Projekt 
von der Gemeindeführung abgelehnt. Da heißt es 
dranbleiben und Geduld haben.
Das der Bürgermeister, ohne den 
Gemeindevorstand zu informieren, eine Einfahrt 
zur Steinfeldsiedlung mit einer sehr teuren, aber 
nicht notwendigen Asphaltschicht belegen lässt, 
darf nicht passieren und belastet das Budget.

Nicht provisorisch, sondern langfristig denken und 
handeln!

Ihre/Eure Liste Kittsee

PS:  Wollen Sie/willst du mitgestalten? 
Wir haben immer ein offenes Ohr, 
es gibt noch viel zu tun!
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Milé obyvateľky a obyvatelia obce Kittsee!

Od založenia strany Liste Kittsee („LiKi“) v roku 
2012 sme aktívne zastúpení v obecnej politike a 
úspešne sme sa etablovali ako frakcia v obecnom 
zastupiteľstve našej obce. Združujeme ľudí z 
rôznorodého prostredia, z rozdielnych profesií a s 
rozličnými názormi – to pre nás predstavuje výzvu 
a súčasne nás to obohacuje. Je pre nás dôležité 
posudzovať veci ako celok, myslieť a konať tak, 
aby sme prinášali riešenia, ktoré robia obec Kittsee 
dlhodobo atraktívnu pre život a bývanie. Odmietame 
populistické konanie a politické rozhodnutia v 
prospech konkrétnych záujmových skupín. 

Náš kandidát na starostu David Valentin sa počas 
uplynulého volebného obdobia ako predseda 
strany LiKi aktívne zapájal do rokovaní obecného 
zastupiteľstva a podľa svojho najlepšieho vedomia 
a svedomia sa podieľal na riešení aktuálnych tém. 
V spolupráci s ostatnými frakciami rozvíjal nápady 
a predkladal návrhy riešení. Naši ďalší členovia 
obecného zastupiteľstva - Alois Lingitz, Sascha 
Moik a Adriana Patáková – sa spolupodieľali na 
obecných projektoch a do rokovaní obecného 
zastupiteľstva sa zapájali kritickým, ale 
konštruktívnym hlasom. 

Ďakujeme Vám za prejavenú dôveru, za Vašu 
podporu, podnety, kritiku a aj výmeny názorov 
počas uplynulých desiatich rokov a tešíme sa na 
dobrú spoluprácu v budúcnosti!

Vaša LiKi - Liste Kittsee

V Kittse, resp. pre Kittsee treba ešte veľa urobiť. 
Pripomeňme si niektoré dôležité udalosti v našej 
obci za uplynulých päť rokov:

• Jednou z prvých priorít nášho starostu zvoleného 
v roku 2017 bolo zastaviť plánovanú prístavbu 
školy s odôvodnením „potrebujem peniaze na iné 
veci“ (prístavba školy bola odsúhlasená rok pred 
jeho zvolením hlasmi LiKi a SPÖ). Namiesto toho 
boli zriadené provizórne triedy (v hudobnej škole) a 
telocvičňa bola čiastočne zväčšená, aby sa podarilo 
umiestniť vtedajší prebytok školákov. Prečo SPÖ 
frakcia proti tomuto riešeniu vtedy nenamietala, 
je nám dodnes záhadou. O štyri roky neskôr opäť 
stojíme pred problémom nedostatočnej kapacity 
našej školy a už sa predkladajú ďalšie provizórne 
riešenia. LiKi požadovala a naďalej požaduje 
realizáciu pôvodných plánov na  rozšírenie školy;

• Znovuoživenie priestorov zámku je dlhodobo našim 
záujmom. Presťahovanie obecného úradu do zámku 
umožňuje jeho rýchle využitie a je súčasne krokom k 
modernej samospráve. Vďaka tomu je možná renovácia 
zväčša spustnutých priestorov zámku a ich premena na 
kultúrne a seminárne centrum.

• Ďalším neúspechom bol – taktiež všetkými frakciami 
odmietnutý – návrh na prenastavenie poplatkov za 
školskú družinu.
LiKi žiadala sociálne odstupňovanie poplatkov 
(namiesto paušálneho zvýšenia), ako pomoc 
finančne slabším rodinám a samoživiteľom, a 
navrhovala aj hodinovú, resp. blokovú sadzbu, čo malo 
umožniť zamestnaným rodičom väčšiu flexibilitu. 
LiKi oba návrhy vypracovala v spolupráci s dotknutými 
skupinami, ale, žiaľ, neboli sme vypočutí. 
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• Nájomná zmluva, ktorá bola vyrokovaná s firmou 
B-Süd Gemeinnützige WohnungsGesmbH aj naším 
členom obecného zastupiteľstva Davidom Valentinom, 
na veľký pozemok susediaci so zadnou čast‘ou 
školského areálu, zostala, žiaľ, nevyužitá. Je to 
škoda, lebo pozemok mal byť využívaný na aktivity pre 
mladých. LiKi žiadala preklasifikovanie tohto pozemku 
zo zelenej plochy na voľnočasovú, ale žiadosť bola 
všetkými frakciami zamietnutá. Tým sa ale znemožnilo 
využívanie pozemku na voľnočasové aktivity. 
Namiesto toho boli pokusy vytvoriť tu voľnočasový 
priestor s minimálnymi prostriedkami, tieto však 
zlyhali.

• Opatrenia na zvýšenie dopravnej bezpečnosti, 
ako aj potrebné asfaltovacie práce, ktoré sme 
opakovane žiadali, boli, žiaľ, obecným resp. krajským 
zastupiteľstvom vykonané skôr zle ako dobre. Bolo síce 
objednané dopravné sčítanie, ktoré je potrebné pre 
vybudovanie priechodu pre chodcov na Eisenstädter 
Straße a kraj toto sčítanie aj vykonal, ale podľa 
krajského zástupcu bolo pokračovanie projektu potom 
odmietnuté vedením obce. Tu musíme vydržať, v 
projekte nepoľaviť a mať trpezlivosť.
Nesmie sa stať, že starosta bez informovania 
obecného zastupiteľstva rozhodne o vyasfaltovaní 
vjazdu do Steinfeldsiedlung-u veľmi drahou 
(dvojitou) vrstvou asfaltu, keď je obecným 
zastupiteľstvom schválená jedna vrstva (tak ako 
je v obci bežné); takéto konanie zaťažuje obecný 
rozpočet.

Sme presvedčení, že netreba pristupovať k 
provizórnym riešeniam, ale treba myslieť a konať 
dlhodobo!

Vaša Liste Kittsee

PS: Chcete/chceš pomôcť alebo sa spolupodieľať 
na dianí v obci? Ozvite/ozvi sa nám, stále je čo 
robiť!
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